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Guadalupe, beata

Aquest matí ha tingut lloc a
Madrid la beatificació de la
doctora química i investigadora
Guadalupe Ortiz de Landázuri
(1916-1975) que, entre altres
coses, va portar el missatge de
l'Opus Dei a Mèxic. El Papa
Francesc l'ha posada com a
exemple de "santedat de la
normalitat".

20/05/2019

En la beatificació, el delegat del Sant
Pare, i qui ha presidit la cerimònia,
ha estat el cardenal Angelo Becciu,



prefecte de la Congregació de les
Causes dels Sants. Al costat d'ell han
concelebrat el cardenal arquebisbe
de Madrid, Carlos Osoro, el prelat de
l'Opus Dei, Fernando Ocáriz, així com
sis cardenals, nou arquebisbes, disset
bisbes i uns cent cinquanta
capellans.

Papa Francesc: l'alegria de
Guadalupe

El Papa Francesc ha volgut "unir-se a
l'alegria i acció de gràcies" per la
beatificació de Guadalupe Ortiz de
Landázuri a través d'una carta
llegida pel vicari auxiliar de la
prelatura, Mariano Fazio, al final de
la cerimònia (enllaç al text complet
de la carta).

La nova beata —ha escrit el Papa
Francesc— "va posar les seves
nombroses qualitats humanes i
espirituals al servei dels altres,
ajudant de manera especial altres
dones i les seves famílies
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necessitades d'educació i
desenvolupament". El Pontífex ha
destacat que Guadalupe "va realitzar
tot això sense cap actitud proselitista
sinó només amb la seva pregària i el
seu testimoni", "amb l'alegria que
brollava de la seva consciència de
filla de Déu, apresa del mateix sant
Josepmaria".

Per la seva banda, el prelat de l'Opus
Dei, Fernando Ocáriz, després
d'agrair a Déu la beatificació de
Guadalupe, ha demanat al cardenal
Becciu que transmetés al Romà
Pontífex la seva gratitud i la de tota
la prelatura de l'Opus Dei. "Digui-li
que agraïm el missatge que ens ha
enviat i que acabem d'escoltar; que li
manifestem el nostre filial afecte i
preguem pel seu ministeri pastoral
de successor de Pere "(paraules
d'agraïment del prelat de l'Opus Dei).

El prelat ha encomanat a la
intercessió de la beata Guadalupe el
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propòsit de tots els fidels de l'Obra
"de ser sempre bons fills de l'Església;
i que la prelatura de l'Opus Dei, com
va voler sant Josepmaria, serveixi
sempre a l'Església com l'Església vol
ser servida. Que amb la gràcia de
Déu, la mediació materna de Santa
Maria, i l'exemple de la nova beata,
sapiguem descobrir cada dia que la
nostra vida quotidiana és el lloc on
Jesucrist ens espera i és ocasió de
transmetre als altres l'alegria de
l'Evangeli".

El cardenal Becciu ha subratllat la
capacitat de la beata per ensenyar-
nos "que és possible harmonitzar la
pregària i l'acció, la contemplació i la
feina". A més, "ens ensenya com de
bell i atraient és posseir la capacitat
d'escoltar i una actitud sempre
alegre, fins i tot en les situacions més
doloroses" (text íntegre de l'homilia
del cardenal Becciu).
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"Guadalupe —ha prosseguit el
cardenal— es presenta així davant
els nostres ulls com un model de
dona cristiana sempre compromesa
allà on el designi de Déu ha volgut
que hi sigui, especialment en el camp
social i en la investigació científica.
En definitiva, va ser un do per a tota
l'Església i és un exemple valuós a
seguir".

Una beatificació global, sostenible,
digital

A les 9 del matí obria les portes el
Palau Vistalegre Arena. Salutacions,
retrobaments i selfies amb els grups
més llunyans i exòtics: Nigèria, Nova
Zelanda, Singapur, Índia, Japó,
alguns d'ells abillats amb els vestits
típics.

Més de 11.000 persones de 60
nacionalitats han acudit a Madrid
per participar en la beatificació, però
molts més l'han seguida virtualment
a través de la televisió o per 



streaming, des de casa o en les 
fanzones organitzades en diferents
ciutats del món, acompanyades de
mariachis, menjar mexicà o
experiments de química. Aquesta ha
sigut, sens dubte, una beatificació del
segle XXI, digital i internacional.

Entre els assistents, hi havia els
familiars de la nova beata. Luis Cruz,
nebot nét i capellà universitari a
Madrid, ha destacat de la seva tieta
que "era una dona que sabia posar-se
en la mirada de Déu per veure el bo
del que li succeïa i el millor de cada
persona". Ha destacat que "mirava
amb un somriure alegre i gaudies
estant amb ella".

També han acudit els tres fills
d'Antonio Sedano, guarit d'un
carcinoma per intercessió de
Guadalupe, "molt agraïts i
emocionats. Ella ens segueix ajudant
en coses petites", deien. Ha volgut
venir, fins i tot, el primer oftalmòleg
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que va atendre el seu pare, el doctor
Josep Ramon Fontenla: "Venir avui a
Vistalegre és una gran alegria i una
ocasió per demanar favors a la
beata".

A l'interior del recinte, els
participants mostraven polseres
retolades amb una expressió que
repetia la nova beata ("I jo tan
contenta"), o treien somrients el cap
pel forat del photocall, al costat de la
imatge de Guadalupe vestida
d'aviador al peu de una avioneta a
Tetuan. Altres s'informaven de les 
Beques Guadalupe a l'estand de
l'ONG Harambee, que sufragaran les
despeses d'estades de recerca de 100
científiques africanes.

A la capella instal·lada per a l'ocasió,
uns fidels pregaven; a la zona de
confessionaris, els penitents
esperaven el seu torn; a la sagristia
esperaven els ornaments i objectes
litúrgics, la majoria procedents de la
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cerimònia de beatificació d'Àlvar del
Portillo, que va tenir lloc el 27 de
setembre de 2014 a Valdebebas. Els
llenços per a la cerimònia han estat
elaborats per voluntaris a Espanya,
Suïssa i Líban. El vi "Perdiguera"
procedeix de l'Escola Familiar
Agrària (EFA) Molino de Viento, una
iniciativa educativa a Camp de
Criptana (Ciudad Real). Les roses han
sigut un regal des de l'Uruguai.

Les grades de Vistalegre Arena
s'anaven omplint. Un cop d'ull a la
zona de convidats permetia veure un
arc d'edats de 0 a 100 anys, de molts
països. Aquesta ha estat una
beatificació intergeneracional.

La fórmula solemne

Quan han entrat els celebrants, ha
sonat a Vistalegre el cant Il Signore
terra tutta, del compositor italià
Marco Frisina, cantat per la coral
professional "Grupo Alborada" sota
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la direcció del baríton Gonzalo
Burgos.

El seguici estava compost per gairebé
200 concelebrants. Després dels ritus
inicials, ha tingut lloc el moment
central de la cerimònia. I, després de
les paraules de sol·licitud per part del
prelat i una ressenya biogràfica de la
futura beata, el cardenal Becciu ha
llegit la carta apostòlica amb la
fórmula solemne de beatificació:
"Concedim que la Venerable Serventa
de Déu Guadalupe Ortiz de Landázuri
Fernández de Heredia, fidel laica de la
Prelatura de la Santa Creu i Opus Dei,
que va lliurar la seva vida al Senyor,
servint amb alegria els seus germans
en la realització de les tasques
quotidianes, d'ara en endavant sigui
nomenada Beata".

Després de les paraules, s'ha
descobert la imatge de la beata,
mentre sonava l'himne Christus
Vincit i un fort aplaudiment. Des



d'aquest moment, Guadalupe ja pot
rebre culte a l'Opus Dei i a Madrid.
La seva festa se celebrarà el 18 de
maig, dia que ella apreciava per ser
l'aniversari de la seva Primera
Comunió.

Les relíquies de la nova beata han
estat portades fins l'altar per
familiars de Guadalupe i integrants
de la família d'Antonio Sedano.

Cardenal Becciu: "El seu cor,
sempre obert"

Ha arribat l'hora de la Litúrgia de la
Paraula. Durant l'homilia, el cardenal
Becciu ha recorregut la biografia de
la nova beata i ha destacat que "ens
ensenya com de bell i atraient és
posseir la capacitat d'escoltar i una
actitud sempre alegre, fins i tot, en
les situacions més doloroses". A més,
"el seu cor va estar sempre obert a
les necessitats del proïsme, traduint
això en una actitud d'acollida i
comprensió".



Cardenal Osoro: "Fidels com ella"

En el 25 aniversari de la consagració
de la catedral de l'Almudena per sant
Joan Pau II, l'arquebisbe de Madrid,
cardenal Osoro, ha destacat "entre
aquestes gràcies del Cel que estem
rebent de la Mare de Déu, el do de
Déu de la beatificació de Guadalupe
Ortiz de Landázuri".

Osoro ha considerat a la nova beata
"un de nosaltres". Nascuda a Madrid,
batejada a la parròquia de san
Ildefonso, va descobrir la crida de
Déu en el temple de la Concepció i
està enterrada a la Gran Via en el
Real Oratorio del Caballero de
Gracia.

"Tot això —ha continuat— ens
recorda com la Mare de Déu va
portar els passos de la nova beata i la
va sostenir en el camí vers la
santedat amb abundants gràcies a la
seva vida i a través de la seva vida.
Precisament, sant Josepmaria Escrivà
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solia dir als seus fills, especialment
als primers de l'Obra, com la beata
Guadalupe, que si en alguna cosa
volia que l'imitessin era en l'amor a
la llibertat i en l'amor i devoció a
Maria Santíssima. Ens encomanem a
la nova beata perquè ens ajudi a ser
fidels com ella amb alegria al voler
de Déu i que ens ensenyi a confiar,
com ella, a la intercessió de la
Santíssima Mare de Déu".

Pelegrins "tan contents"

Un grup de 24 alumnes del Col·legi
Montefalco (Mèxic) no s'han volgut
perdre la celebració. Tenen clar el
que més els atrau de la nova beata i
s'amunteguen per explicar-ho: "El
seu exemple, la seva dedicació, la
veritable vocació, el seu somriure...
Sobretot, és dona". Moltes d'aquestes
nenes han emprat per aquest viatge
els seus estalvis i els diners que
havien rebut com a regal per a la
seva festa dels quinze anys. Hi havia



també un grup de "mamitas": dones
embarassades que pertanyen a la
parròquia Nuestra Señora de la Paz
de Quito (Equador).

Ana María del Carmen Ruiz és
mexicana, de 88 anys, química com
Guadalupe, a qui va conèixer a
Mèxic. "La recordo molt somrient,
comprensiva i detallista amb totes, et
donava pau conversar amb ella".
Admirava també que "volia ser
mexicana completament, intentava
agafar les dites mexicanes, tot per ser
una més". Després de tants anys, va
dir, "Guadalupe és parlar de la
santedat en la vida quotidiana. Jo la
veia tan natural, treballant i rient
amb la gent, que mai em vaig
imaginar que això la portaria a la
santedat d'altar".

Nikita, índia de Delhi, dissenyadora,
comentava la seva impressió per
"l'empremta de Guadalupe a les
residències universitàries, amb la



comprensió i l'exigència suau que
ella va viure". Malena, canadenca,
concloïa: "Em sento a casa, amb
l'esperit de Guadalupe".

Ariel ha vingut des de la ciutat
filipina de Iloilo al capdavant d'un
grup de 15 nois de Westbridge
School. "El que més els agrada de
Guadalupe és la seva faceta de
mestra", explica, i afegeix que en
aquest temps els ha concedit molts
favors, el més important, "l'arribada
del visat ¡el dia abans de venir a
Espanya!".

Benita Maduadichie és de Nigèria i el
fet que hagi pogut assistir a la
beatificació l'hi deu directament a
Guadalupe: "Li vaig demanar un
treball per poder venir i just una
setmana abans del viatge el vaig
trobar".

Maria té 8 anys, és de Varsòvia
(Polònia), la tercera de 4 germans i és
a Madrid al costat dels seus pares



Katarigne i Michal per agrair a
Guadalupe la seva Primera Comunió,
que va rebre el passat 22 d'abril. La
seva mare indica que "Guadalupe era
una persona feliç i amb molt bon
sentit de l'humor, i això és molt
atractiu per a mi. És una dona
valenta, no tenia por de res perquè
creia tant en l'amor de Déu... I a la
vegada, era molt normal. És un
exemple per a les mares, per a les
dones... Simplement, m'agrada
Guadalupe!".
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